
SLANGERUP KOMMUNE 
SEKRETARIATET den ll/3-198o.

ØKONOMIUDVALGET indkaldes herved til møde tirsdag 
den 18. marts 198o kl. 08,00 på borgmesterens kon

Dag og år: Blad nr.

18. marts 198o. 185.
Formandens
initialer:

K A.
tor, med følgende dagsorden:

Fraværende:

1. Orientering og efterretning, 

a) Diverse cirkulærer.

b) Kommuneforeningen meddeler at det p.g.a. 
manglende tilslutning ikke er muligt at e- 
tablere en bedriftssundhedstjeneste som 
foreslået for kommunerne i Frederiksborg 
Amt (jvf. byrådets tilslutning på mødet 
den 23/1-1980).

2. Erhvervelse af jord.
Boet efter har fået
afslag fra Hovedstadsrådet på en ansøgning
om udstykning af matr.nr. 38-a Slangerup
ved Ny Øvej. Ejendommen består af en parcel 2på I600 m byzonejord med bygninger og en

2parcel på 18.800 m landzonejord.
Boet har forespurgt om kommunen er interes
seret i at erhverve landbrugsjorden.
Byplan- og bygningsudvalget indstiller, at
kommunen erhverver landbrugslodden på 18.800 
2m .

Arealet tænkes erhvervet til rekreative for
mål, fritidsaktiviteter, nyttehaver og lig
nende .
Den endelige udnyttelse af arealet afklares 
gennem kommuneplanen.
Hovedstadsrådets godkendelse skal indhentes. 
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3. Lærkensten 3.
1 mødet den 19. november 1979 udsattes be
handlingen af spørgsmålet om salg af Lærken
sten 3.
Der har siden været holdt møde med Arbejder
bo og beboerne i Lærkensten 1 og 2.
Bygnings- og byplanudvalget indstiller, at 
område C afhændes til Arbejderbo til opfø
relse af 32 lejeboliger med placering og ud
formning i henhold til skitse af 14.2.198o. 
Endvidere henvises til skrivelse fra Arbej
derbo af 14.2.198o, hvori der er redegjort 
for areal og økonomiske forhold.
2 medlemmer stemmer for at arealet sælges 
til privat byggefirma til ejerboliger.
Til orientering vedlægges notat om salgspris 
m. v.
Dersom flertallets indstilling anbefales, 
bør det indstilles, at der gives borgmeste
ren fuldmagt til at forhandle om salg af 
restarealet efter offentligt at have indhen
tet tilbud.
Dersom rnindretallets indstilling anbefales, 
bør det indstilles, at der gives borgmeste
ren fuldmagt til at forhandle om salg af 
restarealet efter offentligt at have indhen
tet tilbud.

(13.o6.o2 G ol).
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4. Lokal l a n 11.1 omfattende et område om
kring det nuværende rådhus og Slangerup 
skole.
I økonomiudvalgets møde den 19- februar 198o 
(pkt. 18) udsattes sagen til fornyet behand
ling i byplan- og bygningsudvalget.
Bygnings- og byplanudvalget indstiller,at al
ternativ I vedtages som lokalplan i medfør af 
kommunelovens §27- 
To af udvalgets medlemmer kan ikke gå ind for 
at alternativ I vedtages, men indstiller i 
stedet alternativ II til vedtagelse.
Med hensyn til indsigelserne imod forslaget 
til lokalplan, skal man indstille, at vedlag- 

./. te notat fra arkitekt Sven Allan Jensen, revi 
deret 4.2.198o, godkendes og lægges til grund 
ved besvarelser af indsigelserne.

./. Som bilag til notatet er for de tre alterna
tiver udarbejdet en ny beregning over areal- 
og bygningsmæssige forhold samt økonomiske 
beregninger for de tre alternativer. Man gør
opmærksom på., at der i alternativ II er med- 

2taget 1.2oo m til rådhusudvidelse, svarende 
til kr. 6 mill.
Ved de økonomiske sammenligninger af bereg
ningerne skal beløbet for alternativ II re
duceres med 6 mill. kr.
Det indstilles, at man anmoder Sven Allan 
Jensen om at være til stede under sagens be
handling i byrådet.
Forvaltningen bemærker, at de ovennævnte 6 
mill. kr. skal tillægges "terrænarbejder og 
byggemodning" med 3oo.ooo kr. samt omkostnin
ger og moms af det samlede beløb (6.3oo.ooo 
kr) således at beløbet i alt udgør 8.7o9.75o 
kr.
Alternativ I vil herefter koste ifølge Sven 
Allan Jensens beregninger: 33.742.536_kr.
Alternativ II vil herefter

1 ̂  CvX-w-V y(j-y
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koste ifølge Sven Allan Jen
sens beregninger med oven
nævnte korrektion: 
Oprindeligt 53.393.5o9 kr.
Ændring 8.7o9.75o - 44.683.759 kr.
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Alternativ III vil heref
ter koste ifølge Sven Al
lan Jensens beregninger: A2.887.6o3 kr.

(ol.o2 P 16)

Offentliggørelse af delresultat i kommune
planlægningsarbejdet.

£'• Byplan- og bygningsudvalget indstiller, at 
vedlagte oplæg til 2. debatperiode, med de 
rettelser der er foretaget på udvalgsmødet, 
jfr. vedlagte notat, offentliggøres.
Oplægget er udarbejdet på grundlag af resul
tater af gruppernes arbejde i første debat
periode.
Det indstilles, at Sven Allan Jensen anmo
des om at forelægge oplægget på byrådsmødet 
og at punktet medtages som et af de første 
punkter på byrådets dagsorden.
Samtidig anmodes økonomiudvalget om at over 
veje udsendelse af den nylig reviderede inve[- 
steringsoversigt for planperioden sammen med 
oplægget.

lp-

(ol.o2 P 15).

Specialundervisning.
I forbindelse med den integrerede special
undervisning for 7., 8. og 9. klassetrin på 
Kingoskolen anbefaler skolekommissionen en 
ansøgning fra skolen til Folkeskolens For
søgsråd om en bevilling til at betale for 
en analyse og erfaringsbeskrivelse. Kommis
sionen bemærker, at dersom der oprettes en 
integreret 7. klasse, bør denne inddrages
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i ansøgningen og at Byvangsskolens integrere
de klasse inddrages i analysen.
Kulturelt udvalg indstiller det af skolekom
missionen anbefalede, såfremt det ikke koster 
kommunen penge.

(17.o3.o2 P 21).

7. Pasningsordningen.
I sit møde den 15. januar 198o vedtog økono
miudvalget (pkt. 14) at udsætte sagen på for
nyet behandling i kulturelt udvalg.
Kulturelt udvalg anbefaler.,
1) at stueetagen i inspektørboligen på Uvel

se skole fra 1. august 198o benyttes til 
pasningsordningen, da boligen bliver ledig 
fra 1. juni 198o

2) at de nuværende børnehaveklassebørn, som i 
198o/81 bliver til 1. klasser, skal have 
adgang til pasningsordningen på Uvelse sko 
le og
at de kommende 2. klassebørn efter ansøg
ning kan optages i pasningsordningen, da 
disse børn i øjeblikket går i pasningsord
ningen på dispensation.

3) at pasningsordningen fra I980/8I ikke per
manent står åben for 1. klasser på de 3 
miljøskoler i Slangerupområdet.

Et medlem ønskede følgende ændringsforslag 
fremsendt til byrådet:
Det tilbydes 1. klasse børn i Slangerupområ
det følgende pasningsordning: Byvangskolen 
og Lindegaardskolen etableres i 1 pavillon 
ved Kingoskolen og Slangerup skole etablerer 
ordningen i inspektørboligens 1. sal. Dette 
medfører, at der skal ansættes yderligere 2\ 
pædagog (medhjælp) i ordningen.

(17.05 G ol)
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8 . Godkendelse af autorisation vedr, brug
af skærmterminal.
I forbindelse med byrådets behandling af 
sikkerhedssystemet i marts 1979, vedr. kom
munens skærmterminaler, blev det godkendt at 
ændringer i autorisationer, som følge af ny
ansættelser og fratræden, forhåndsgodkendes 
løbende af borgmesteren, og forelægges byrå
det 1. gang årligt - på marts mødet.
Følgende er i løbet af året blevet forhånds
godkendt:
Fuldmægtig
en.
Assistent
ningen.

socialforvaltning'

Skatteforvalt-

9. Gebyr for ejendomsoplysninger.
Økonomiudvalget fastsatte i sit møde .-den 16. 
august 1977 gebyret, for ejendomsoplysninger 
til loo kr.
Stenløse, Allerød, Ølstykke og Hillerød kom
mune opkræver 125 kr. for de samme oplysnin
ger og de fleste begæringer om oplysninger 
ledsages af 125 kr, hvilket gør, at der p.t. 
må ske tilbagebetaling af 25 kr.
Byplan- og bygningsudvalget anbefaler at ge
byret fastsættes til 125 kr.
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lo.

11 .

Ansøgting om tillægsbevilling.
22 Folkeskolevæsen 
ol Folkeskoler 
1 Drift 

o4 Kingoskolen
42 Inventar kr. 47.5oo,-

Dag og år: Blad nr.

18. marts 198o. 188.
Formandens
initialer:
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/o  - C-l ̂  .

År Bevilling Tidl. givne Forventet 
iflg. budget tillægsbev. forbrug

198o 97.ooo o 144.500
Økonomiske konsekvenser i overslagsårene: 
Ingen.

Begrundelse for ansøgningen:
Indbrud på Kingoskolen den 27. - 28. februar 
1980, hvor der blev stjålet AV-udstyr m.v. 
til et beløb af kr. 47.437,25.

Financiering:
Udvalget har ingen forslag til financiering.

Kulturelt udvalg:
Udvalget har på møde den lo/3-198o bemyndiget 
forvaltningen til at fremsende ansøgning om 
tillægsbevilling på de stjålne effekter.

Økonomisk forvaltning har ingen bemærkninger.

Overenskomst med pedellerne om arbejdet ved 
_4 skoler i 31 an erup._
Under en forhandling med pedellerne for By
vangskolen, Lindegårdskolen, Kingoskolen og 
Uvelse skole den 9. februar 1979 udarbejdedes

t y  •

ty 0 ^  t U & f  -4cr\ /°-4: r

77
opgørelse over pedellernes arbejdsopgaver.
Ved en senere forhandling den 11. februar 
198o opnåedes enighed mellem deltagerne fra 
kommunen, Kommunernes Landsforening og S.I.D. 
om at indstille at byrådet tiltræder opgørel
sen af 9. februar 1979 med tilføjelsen 
af 11. februar 1980.

./. Opgørelse af 9- februar 1979 vedlægges.
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Ændring af 11. februar 198o vedlægges. 
Kulturelt udvalg anbefaler forhandlingsre
sultatet af 11. februar 198o.

(00.ol 0 o3).

12. a) Normering af sekretærbistand for sundheds
plejerskerne.
Sundhedsplejerskerne har i skrivelse af 5. 
juni 1979 anmodet om egen sekretær istedet 
for som nu at benytte skolesekretærerne. 
Samtidig ansøges om udvidelse af bistanden 
p.g.a. øget arbejdsbyrde.
Kulturelt udvalg har i mødet den 8. januar 
198o vedtaget, at det ikke ønsker at den be
stående ordning mellem skolesekretærerne og 
sundhedsplejerskerne ændres.
Socialudvalget indstiller, at der normeres 
sekretærbistand med 2o timer ugentligt.

./. Der vedlægges notat af 25. februar 1980 fra 
personalekontoret. Forvaltningen bemærker, 
at der bør tages stilling til, om skolesek
retærerne skal opsiges for så vidt angår 
sundhedspiejerske-sekretærtimerne, eller om 
skolesekretærerne kan frigøres for arbejdet 
for sundhedsplejerskerne uden timereduktion. 
(8I.0I.G ol).
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b) Ansøgning om tillægsbevilling - under forud
sætning af reduktion af skolesekretærernes 
timetal.
05 Social- og sundhedsvæsen 
62 Sundhedsudgifter



13.

82 Skolelægeordning 
1 Drift.

Reg.kt.nr. 582 oo oo5-o3 Kr. 2o.ooo

År Bevilling Tidl. givne Forvente
iflg. budget tillægsbev. Årsforb.

Dag og år:

18. marts 198o.
Blad nr.

189.
Formandens
initialer:

t / h -

198o 79.17o o 99.17o

Økonomiske konsekvenser for overslagsåre
ne:
Der er tale om en normeret stilling pr. 1. 
maj 198o, hvorfor udgiften vil være løben
de.

Begrundelse for ansøgningen:
Der ønskes en omlægning og udvidelse af 
sekretærbistanden til sundhedsplejerskerne^ 
således at der tilknyttes en fast sekretær 
til sundhedsplejerskerne. Se i øvrigt bi
lag i sagen.

Finansiering:
som tillægsbevilling.

Økonomisk forvaltning har ingen bemærknin
ger.
(oo.ol.Ø o3)

Ansøgning om orlov.
der er tjenestemandsansat o- 

verassistent i social- og sundhedsforvaltnin
gen, ansøger om ekstraordinær tjenestefrihed 
i forlængelse af barselsorlov fra ca. 1. no
vember til 31. december 1980.
Redegørelse: har været ansat
som tjenestemand på prøve fra 1/1-1978'og va
rigt ansat pr. l/l-198o, 3o timer pr. uge.

i skal have barselsorlov i som
meren 198o, forventet fra medio juli og anmo
der på nuværende tidspunkt om tjenestefrihed 
i samlet tidsrum frem til 31. december 1980. 
Aftalegrundlag: I henhold til tjenestemands
regulativ for kommuner udenfor hovedstadsom
rådet, §41, stk. 1 "kan kommunalbestyrelsen

r. 587 A/S DAFOLO - FREDERIKSHAVN



give en tjenestemand tjenestefrihed uden løn 
i en på forhånd fastsat periode af mindst 1 

måneds og normalt højst 3 års varighed. 
Perioden fradrages ved beregning af lønanci
ennitet” .
Personalechefen indstiller at orlov meddeles 
som ansøgt idet det er oplyst at fraværet 
hensigtsmæssigt vil kunne kompenseres ved vi
kardækning.

(81.3o G ol).

14. Uorganiseret personale.
Foranlediget af at 3 personer har udmeldt 
sig af HK anmoder HK's bestyrelse kommunal
direktør, borgmester og økonomiudvalg om at 
gribe ind for at standse denne udvikling.
HK henviser til at kommunen er organiseret 
i Kommunernes Landsforening og går ud fra, 
at det er i kommunens interesse, at persona
let er medlem af den organisation der har o- 
verenskomst med Kommunernes Landsforening. 
HK's bestyrelse bemærker at man ikke med 
baggrund i den nuværende situation kan gøre 
noget for, at det hidtil så gode arbejdskli
ma opretholdes.
Forvaltningen bemærker at der ikke i over
enskomsten er eksklusivaftale.

(81.oo A 08).
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Dag og år: Blad nr.

Arbejdstid.
18 lærere ved kommunens skoler har ansøgt om 
nedsat timetal mod tilsvarende nedgang i løn 
for skoleåret 1980/8 1.
Skolekommissionen og kulturelt udvalg anbefa
ler ansøgningerne, såfremt det er skematek
nisk muligt, men udvalget vil ikke give ende
ligt svar til ansøgerne, før den samlede nor
mering og ansættelse for skoleåret 198o/81 er 
tilendebragt.

(8l.lo:17.oo G ol).

18. marts 198o. 190.

c ________Cl  tsicjLij?
Formandens
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Budgetprocedure.
Økonomisk forvaltning har udarbejdet et op
læg til økonomiudvalget vedrørende budgetpro
cedure med en tidsplan for budgetlægningen i 
198o for årene 1981-86, hvoraf det bl.a. frem^ 
går, at udvalget på mødet den 18. marts 198o 
bør tage stilling til fastsættelse af pris- 
og lønskøn, budgetrammer/generelle retnings
linier.

Oplægget vedlægges..

Kp -
' F i k s C  2 )  / V l^v L i

Ml

FREDERIKSHAVN


